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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 4/2007 
Caràcter: ordinària 
Data: 23 de febrer de 2007 
Horari: de 11:00 a les 12:40 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

 
Maria Burgués Bargués,  Regidora 
 
Marta Camps Torrens,  Regidora 
 
Lluis Pere Alonso Ballester,  Regidor 
 
Josep Maria Llop Torné,  Regidor 
 
Montse Parra  Albà,  Regidora 
 
Candi Villafañe Árboles,  Regidor 
 
Montse Mínguez García,  Regidora 
 
Gerard Ferrer Valdés  Regidor 
 
Josep Barberà  Morreres,  Regidor 
 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
 
Conxita Tarruella Tomàs,  Regidora 
 
Benet Tugues Boliart,  Regidor 
 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
 
Marta Alòs Lòpez,  Regidora 
 
Anna Maria Balañà Brugulat,  Regidora 
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Antonio Chico Purroy,  Regidor 
 
Pilar Arnalot Muntó,  Regidora 
 
Maria Dolors López Aguilar,  Regidora 
 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
 
Jesús Ángel García Bragado,  Regidor 
 
Xavier Sáez Bellobí,  Regidor 
 
Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
 
Francesc Pané Sans,  Regidor 
 
Ramon Camats Guardia,  Regidor 
 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 
 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
 
1.- APROVACIÓ DE TRES ACTES DE SESSIONS ANTERIORS 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar les actes següents: 
 
- sessió extraordinària del dia 20 de desembre de 2006. 
- sessió ordinària del dia 26 de gener de 2007. 
- sessió extraordinària (1) del dia 2 de febrer de 2007. 

 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que van del 
núm. 152 fins al núm. 678 ambdòs inclosos. 
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3.- DONANT COMPTE ESPECÍFICA DE DIVERSOS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA 
  
La Corporació resta assabentada, de forma específica,  dels següents decrets dictats per l'Alcaldia:
 
- Decret de 2-2-2007 de nomenament del Sr. JOSEP BARBERÀ I MORRERES, regidor delegat de 
l'Horta (dins l'àmbit Organitzatiu Municipal d'Urbanisme). Reconeixement de dedicació i retribucions.
 
- Decret de 5-2-2007 de canvi de denominació del lloc de treball de cap de la Secció de Gestió i 
Multes per cap de la Secció d'Organització i coordinació d'ingressos, amb dependència de la 
Tresoreria Municipal. 
 
- Decret de 5-2-2007 de nomenament de la Sra. MONTSERRAT MINGUEZ I GARCIA, regidora 
delegada de Promoció Econòmica i Treball (dins l'àmbit Organitzatiu Municipal d'Economia). 
 
- Decret de 5-2-2007 de designació del Sr. JOSEP BARBERÀ I MORRERES com a regidor de la zona 
14 corresponent a Llívia. 
 
- Decret de 15-2-2007 de nomenament del Sr. JORDI BAULENAS I BALSELLS com a gerent de 
l'organisme autònom Turisme de Lleida. 

 
 
 
4.- MODIFICACIÓ D'UN MEMBRE DEL CONSELL RECTOR DE L'IMT "SALVADOR SEGUÍ" A 
PROPOSTA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Nomenar com a membre del Consell Rector de l'Institut Municipal de Treball de Lleida "Salvador 
Seguí" a S.Sa. Montse Mínguez Garcia, a proposta del grup municipal del PSC, en substitució de la 
Sra. Pilar Castillo i Elies. 
 
2. Notificar aquest acord a les persones interessades  i a l'Institut Municipal de Treball de Lleida 
"Salvador Seguí" als efectes oportuns. 

 
 
 
5.- DESIGNACIÓ D'UN MEMBRE DEL CONSELL GENERAL DEL CONSORCI DE PROMOCIÓ 
ECONÒMICA, EN REPRESENTACIÓ DE L'AJUNTAMENT A PROPOSTA DEL GRUP MUNICIPAL 
DEL PSC 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Designar com a vocal del Consell General del Consorci de Promoció Econòmica de Lleida, en 
representació de l 'Ajuntament de la ciutat, a S.Sa. Candi Villafañe Árboles (G.M. del PSC) en 
substitució de la Sra. Pilar Castillo i Elies. 
 
2. Notificar aquest acord a les persones interessades i al Consroci de Promoció Econmòmica de 
Lleida als efectes oportuns. 
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6.- RATIFICACIÓ DECRET D'INICI D'EXPEDIENT D'ATORGAMENT DE LA MEDALLA DE LA 
CIUTAT, A TÍTOL PÒSTUM, AL SR. SIMEÓ MIQUEL PEGUERA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el Decret d'Alcaldia de 15-2-2007 pel qual es va resoldre: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en el SR. 
SIMEÓ MIQUEL PEGUERA, per a la concessió al seu favor d'una medalla de la Ciutat a títol pòstum.
 
2. Nomenar a S.Sa. JOSEP M. LLOP TORNÉ, regidor instructor de l'expedient i al Sr. ANTONI 
NOVELL FABREGAT, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
7.- RATIFICACIÓ DECRET D'INICI D'EXPEDIENT PER LA CONCESSIÓ D'UNA MEDALLA DE LA 
PAERIA AL MÈRIT CULTURAL A MNS. FRANCESC XAVIER CIURANETA AYMI 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el Decret d'Alcaldia de 15-2-2007 pel qual es va resoldre: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en Mns. 
FRANCESC XAVIER CIURANETA , per a la concessió al seu favor d'una medalla de la Paeria al mèrit 
cultural. 
 
2. Nomenar a S.Sa. XAVIER SÀEZ BELLOBÍ, regidor instructor de l'expedient i al Sr, LLUÍS 
SANMARTIN BAIGET, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
8.- RATIFICACIÓ DECRET D'INICI D'EXPEDIENT PER LA CONCESSIÓ D'UNA PLACA DE LA 
PAERIA A LA SOLIDARITAT A UNICEF 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el Decret d'Alcaldia de 7-2-2007 pel qual es va resoldre: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en 
UNICEF , per a la concessió al seu favor d'una placa de la Paeria a la Solidaritat.  
 
2. Nomenar a S.Sa.MARIA BURGUÉS I BARGUÉS , regidora instructora de l'expedient i al Sr. 
CARLES ALSINET , secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
9.- RATIFICACIÓ DECRET D'INICI D'EXPEDIENT PER LA CONCESSIÓ D'UNA PLACA A LA 
SOLIDARITAT A LA LLAR DE JUBILATS DE LA BORDETA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el Decret d'Alcaldia de 15-2-2007 pel qual es va resoldre: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en la 
LLAR DE JUBILATS DE LA BORDETA, per a la concessió al seu favor d'una placa de la Paeria a la 
solidaritat. 
 
2. Nomenar a S.Sa.MARIA BURGUÉS I BARGUÉS, regidora instructora de l'expedient i al Sr. 
CARLES ALSINET, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
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10.- RATIFICACIÓ DECRET D'INICI D'EXPEDIENT PER LA CONCESSIÓ D'UNA PLACA DE LA 
PAERIA AL MÈRIT CIENTÍFIC O INVESTIGADOR A L'EMPRESA SAN MIGUEL, FABRICA DE 
CERVEZA Y MALTA SA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el Decret d'Alcaldia de 20-2-2007 pel qual es va resoldre: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en SAN 
MIGUEL, FÁBRICAS DE CERVEZA Y MALTA, SA, per a la concessió al seu favor d'una placa de la 
Paeria al mèrit científic o investigador.  
 
2. Nomenar a S.Sa.MONTSE MÍNGUEZ GARCIA, regidora instructora de l'expedient i al Sr. JOSEP 
FARRERO JORDANA , secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
11.- RATIFICACIÓ DECRET D'INICI D'EXPEDIENT PER LA CONCESSIÓ D'UNA PLACA DE LA 
PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU I PEDAGÒGIC A LA PROMOTORA SOCIAL EQUIP DE 
CAMPAMENTS (PROSEC) 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el Decret d'Alcaldia de 15-2-2007 pel qual es va resoldre: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en la 
PROMOTORA SOCIAL EQUIP DE CAMPAMENTS (PROSEC), per a la concessió al seu favor d'una 
placa de la Paeria al mèrit educatiu i pedagògic. 
 
2. Nomenar a S.Sa. MARIA BURGUÉS I BARGUÉS, regidora  instructora de l'expedient i al Sr. 
CARLES ALSINET, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
12.- RATIFICACIÓ DECRET D'INICI D'EXPEDIENT PER LA CONCESSIÓ D'UNA PLACA DE LA 
PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU I PEDAGÒGIC AL COL.LECTIU INICIATIVES JUVENILS CONTRA 
L'ATUR (CIJCA) 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el Decret d'Alcaldia de 7-2-2007 pel qual es va resoldre: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en 
COL·LECTIU D'INICIATIVES JUVENILS CONTRA L'ATUR (CIJCA), per a la concessió al seu favor 
d'una placa de la Paeria al mèrit educatiu i pedagògic 
 
2. Nomenar a S.Sa.MARIA BURGUÉS I BARGUÉS, regidora  instructora de l'expedient i al 
Sr.CARLES ALSINET  secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
13.- APROVACIÓ DE L'ACORD MARC ENTRE LA UdL I L'AJUNTAMENT, PER LA PRODUCCIÓ I 
EDICIÓ D'UN VOLUM TITULAT "HISTÒRIA DE LLEIDA" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar l'acord marc entre la Universitat de Lleida i l'Ajuntament de la ciutat, signat en data 29 de 
desembre de 2006, per tal de produir i editar, en règim de coedició, un volum titulat "Història de 
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Lleida". Aprovar les despeses d'investigació científica i redacció del volum previstes en l'acord. 
 
2n. Autoritzar l'Il·lm. Sr. alcalde per la realització dels actes necessaris per l'execució de l'acord marc 
abans esmentat i pel desenvolupament del mateix en l'exercici de les seves competències. 
 
3r. Notificar aquest acord a la Universitat de Lleida als efectes oportuns.  

 
 
 
14.- ADHESIÓ DEL CONVENI MARC DE COL.LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT DE 
GOVERNACIÓ I ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, EL 
CONSORCI LOCALRET, L'AJUNTAMENT DE BARCELONA I EL CONSORCI ADMINISTRACIÓ 
OBERTA ELECTRÒNICA DE CATALUNYA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Acordar l'adhesió de l'Ajuntament de Lleida al Conveni marc de col·laboració entre el Departament 
de Governació i Administracions Públiques, en nom de l'Administració de la Generalitat de Catalunya, 
el Consorci Localret, l'Ajuntament de Barcelona i el Consorci Administració Oberta Electrònica de 
Catalunya per a l'impuls i el desenvolupament de la interoperabilitat dels sistemes d'informació de les 
administracions catalanes. 
 
Nomenar el Sr. Josep Clotet i Sopeña, gerent de l'Institut Centre Informàtic Municipal de Lleida 
(ACCÉS), amb DNI número 40.848.371-A com a interlocutor únic de l'entitat davant el Consorci AOC.
 
2. S'autoritza expressament l'Alcaldia per a la realització de tots els actes necessaris per l'execució del 
present acord i la implementació del contingut del conveni. 

 
 
 
15.- APROVACIÓ DEL CONVENI AMB L'ASSOCIACIÓ ARMATS DE LA SANG PER LA TROBADA 
D'ARMATS, MANAIES I ESTAFERMS DE CATALUNYA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar i ratificar la signatura del conveni de col·laboració subscrit el dia 24 de gener de 2007 
entre la Paeria i l'associació Armats de la Sang de Lleida relatiu a la "Trobada d'Armats, Manaies i 
Estaferms de Catalunya", que tindrà lloc a la nostra ciutat. En conseqüència, aprovar la despesa 
prevista al pressupost municipal per l'any 2007, per un import de 27.207 euros, subvenció que s'atorga 
de conformitat a allò previst en l'article 22.2 a  de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de 
subvencions. 
 
2n. Autoritzar l'Il·lm. Sr. alcalde per la realització dels actes necessaris per l'execució del conveni 
abans esmentat. 
 
3r. Notificar aquest acord a l'associació Armats de la Sang de Lleida als efectes oportuns. 
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16.- APROVACIÓ RELACIÓ DELS MEMBRES DE LA JUNTA DE PERSONAL I DEL COMITÈ 
D'EMPRESA ALS CONSELLS RECTOS DE L'IME, IMAE, IMAC, IMS, IMT I OLH I DEL 
REPRESENTANT DEL COMITÉ DE L'IMAE AL SEU CONSELL RECTOR 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar els representants sindicals en els consells rectors que s'indiquen a continuació: 
 
ORGANISME  /  JUNTA PERSONAL  /  COMITÉ D'EMPRESA  /  COMITÉ IMAE 
 
Institut Municipal d'Educació  /  Rosa Maria Rauret Oliva  /  Antonio Loncà Castellnou  /  ---. 
 
Institut Municipal d'Acció Esportiva  /  Raúl Soriano Martínez  /  ---  /  Josep A. Flix. 
 
Institut Municipal d'Acció Cultural  /  Antoni Jiménez Martínez  /  Gerard Curcó Bertral  /  ---. 
 
Institut Municipal de Sostenibilitat  /  Ivan Gascon Quintillà  /  Jesús Cienfuegos  Contreras  /   --- . 
 
Institut Municipal de Treball  /  Núria Solé Domingo  /  Genoveva Suay Victoria  /  ---. 
 
Oficina Local d'Habitatge  /  Rafael Criado Lluelles  /  Teresa Ramos Carrera  /   ---. 

 
 
17.- AUTORITZANT COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR. ÀNGEL ROS DOMINGO 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar al Sr. Àngel Ros Domingo, alcalde de l'Ajuntament de Lleida, per exercir un segon lloc de 
treball com a professor associat a temps parcial, del Departament d'Informàtica i Enginyeria Industrial i 
Àrea de Coneixement de Llenguatges i Sistemes Informàtics, a la Universitat de Lleida.  
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar a la Direcció de Serveis de l'Àmbit de Serveis Generals. 

 
 
18.- AUTORITZANT COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. PILAR FARRÉ FARRÉ 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar ala Sra. Pilar Farré Farré, gerent de l'Institut Municipal de Mercats i Consum,  per exercir un 
segon lloc de treball com a professora associada a temps parcial, a la Facultat de Dret i Economia de 
la  Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 12 hores setmanals (6 lectives i 6 de tutories). 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar a la Direcció de Serveis de l'Àmbit de Serveis Generals. 

 
 
19.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE L'ORDENANÇA DE CIVISME I CONVIVÈNCIA 
  
Atès que l'Ordenança Municipal de Civisme i convivència de la ciutat de Lleida es va aprovar 
inicialment el dia 24 de novembre de 2006 pel Ple de la Corporació. 
 
Atès que seguidament, i de conformitat amb l'establert en la legislació vigent, es va procedir a 
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l'obertura d'un termini de 30 dies d'informació pública, als efectes de què, durant el mateix, els 
ciutadans poguessin presentar les al·legacions que consideressin convenients, i que el citat termini ha 
finalitzat el dia 7 de febrer de 2007. 
 
Vistes les al·legacions que s'han formulat a aquests efectes i havent-se inclòs en el text de l'ordenança 
les que han estat acceptades. 
 
Atès l'informe favorable de la Comissió Informativa de l'àmbit de Serveis Generals, per unanimitat 
s'acorda: 
 
Aprovar definitivament l'Ordenaça Municipal de Civisme i Convivència de la ciutat de Lleida. 

 
 
20.- CONCESSIÓ D'UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL A LA FECOLL 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit cultural a la FECOLL que ha 
esdevingut una de les entitats culturals de la ciutat amb més poder de convocatòria, convertint l'Aplec 
del Caragol no solament en la festa gastronòmica per excel·lència de Lleida, sinó en la manifestació 
més multitudinària de la Catalunya interior. Gràcies al seu esforç per promocionar aquesta festa arreu 
l'estat espanyol, l'Aplec del Caragol ha estat declarada per la Generalitat com a Festa Nacional 
d'interès Tradicional, i pel govern central com a Fiesta de Interés Turístico Nacional. 

 
 
 
21.- APROVACIÓ BASES CONVOCATÒRIA 2007 D'AJUTS A PROJECTES D'ASSOCIACIONS DE 
PERSONES IMMIGRADES DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la comissió Informativa de 
Cultura, Esports i Drets Civils: 
 
1r. Aprovació  de les Bases de la Convocatòria 2007 per atorgar ajuts a projectes d'associacions de 
persones immigrades de la Ciutat de Lleida. 
 
2n. Sotmetre-les  a informació pública per un termini d'un mes. Aquest acord d'aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. 

 
 
22.- APROVACIÓ BASES CONVOCATÒRIA 2007 PER ATORGAR AJUTS A PROJECTES 
D'EMERGÈNCIA I ACCIÓ HUMANITÀRIA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Cultura, Esports i 
Drets Civils: 
 
1er. Aprovació de  les bases per a atorgar ajuts a projectes d'emergència i acció humanitària 
convocatòria 2007, per un import de 24.000 euros  
 
2on. Sotmetre a informació pública l'expedient per termini d'un mes a efectes d'al·legacions, 
reclamacions o suggeriments. Aquest acord d'aprovació es considerarà definitiu cas de no presentar-
se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. 
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23.- APROVACIÓ BASES CONVOCATÒRIA 2007 D'AJUTS A PROJECTES QUE PROMOGUIN 
ELS DRETS HUMANS A LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de  la Comissió de Cultura, Esports 
i Drets Civils: 
 
1r   Aprovació de les bases per atorgar ajuts a projectes que promoguin el coneixement i l'aplicació 
dels drets humans a la ciutat, convocatòria 2007. 
 
2n  Sotmetre a informació pública l'expedient per termini d'un mes a efectes d'al·legacions. Aquest 
acord d'aprovació es considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini 
d'exposició pública. 

 
 
 
24.- APROVACIÓ BASES CONVOCATÒRIA 2007 PER A ATORGAR UNA BECA DE 
COL·LABORACIÓ EN FORMACIÓ I SEGUIMENT DE PROJECTES DE CODESENVOLUPAMENT 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Cultura, Esports i 
Drets Civils: 
 
L'aprovació de les Bases de la convocatòria per atorgar una beca de col·laboració a l'Àrea de 
cooperació internacional de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Immigració. El cost d'aquesta 
Beca s'assumeix des del pressupost de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Immigració de 
l'Ajuntament de Lleida per a l'any 2007 dins la partida 05/460/227,09 amb un cost de 7.499,97 Euros.

 
 
 
25.- APROVACIÓ CONCESSIÓ D'UN AJUT A COMUNIDAD Y DESARROLLO PER AL PROJECTE 
"DINAMITZACIÓ DE LA CASA DE LA CULTURA II",  DINS DEL MARC DE L'AGERMANAMENT 
LLEIDA-LÉRIDA TOLIMA. 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Cultura, Esports i 
Drets Civils: 
 
1er  Aprovació de concessió de subvenció per al projecte "DINAMITZACIÓ DE LA CASA DE LA 
CULTURA II"  dins el marc de l'agermanament Lleida-Lérida Tolima Colòmbia any 2007, amb les 
característiques següents: 
 
Ajut: 12.978 euros   
Proveïdor: COMDESA E.U - Olga Cecilia Ayala Bonilla 
NIT: 809.010.796-1 
Partida: 460/490,00 
Compte corrent on fer l'ingrès: 435006374 de l'Entitat BBVA. BANCO GANADERO (LÉRIDA-TOLÍMA, 
COLÒMBIA) Entitat COMUNIDAD Y DESARROLLO a nom de: Olga Cecilia Ayala Bonilla.        
 
2on. És lliurarà una bestreta del 100% de l' esmentat ajut, imputable a la partida pressupostària 
municipal per l'exercici del 2007. 
 
3er. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d'Execució del Pressupost Municipal per a 
l'exercici 2007. 
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26.- APROVACIÓ CONCESSIÓ AJUT A COMUNIDAD Y DESARROLLO PEL PROJECTE 
"PROGRAMA DE RECICLATGE PER AL MUNICIPI DE LÉRIDA" DINS EL MARC DE 
L'AGERMANAMENT LLEIDA-LÉRIDA TOLIMA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Cultura, Esports i 
Drets Civils: 
 
1er  Aprovació de concessió de subvenció per al projecte "PROGRAMA DE RECICLATGE PER AL 
MUNICIPI DE LÉRIDA" - dins el marc de l'agermanament Lleida-Lérida Tolima Colòmbia any 2007, 
amb les característiques següents: 
 
Ajut: 10.000 euros.   
Proveïdor: COMDESA E.U - Olga Cecilia Ayala Bonilla 
NIT: 809.010.796-1 
Partida: 460/490,00 
Compte corrent on fer l'ingrès: 435006374 de l'Entitat BBVA. BANCO GANADERO (LÉRIDA-TOLIMA, 
COLÒMBIA) Entitat COMUNIDAD Y DESARROLLO a nom de : Olga Cecilia Ayala Bonilla  . 
 
2on. És lliurarà una bestreta del 100% de l' esmentat ajut, imputable a la partida pressupostària 
municipal per l'exercici del 2007. 
 
3er. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d'Execució del Pressupost Municipal per a 
l'exercici 2007. 

 
 
 
27.- APROVACIÓ RÈGIM ECONÒMIC DE LA SRA. OLGA CECILIA AYALA BONILLA, 
COORDINADORA DE L'AGERMANAMENT LLEIDA-LÉRIDA TOLIMA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Cultura, Esports i 
Drets Civils: 
 
1er  Aprovació concessió d'ajut econòmic per la senyora Olga Cecília Ayala Bonilla, amb Cèdula núm.: 
65.769.864 de Colòmbia, com a Coordinadora de l'agermanament entre els municipis de Lleida i 
Lérida a Lérida, corresponent al seu treball desenvolupat amb les característiques següents: 
 
Ajut:  Pagament anual  de  6.792 euros Corresponent als mesos de gener / desembre 2007. 
S'efectuarà un pagament mensual de 566 euros:  566 x 12 mesos= 6.792 euros. 
Partida   05-460 490.00 
Compte corrent on fer l'ingrés  BBVA GANADERO No 504002593 A nom de : Sra.Olga Cecilia Ayala 
Bonilla  
 
2on. Les funcions a desenvolupar seran les següents: 
 
· Representar a L'Ajuntament de Lleida com tècnica del mateix en quant a projectes vinculats  
directament a l'impuls de l'Agermanament.  
· Canalitzar les peticions de les entitats, grups, organismes, i del propi Ajuntament de Lleida i del 
Comité d'Agermanament de Lleida. 
· Realitzar una primera selecció de propostes de projectes a desenvolupar dins de l'Agermanament.
· Vincular el funcionament de l'Agermanament al Comitè de Hermanamiento de Lérida i desenvolupar 
les funcions necessàries perquè aquest Comitè funcioni efectivament. 
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· Realitzar tots aquells contactes institucionals necessaris per al correcte desenvolupament de  
l'Agermanament. 
· Potenciar possibles projectes que serveixin per  dinamitzar i donar projecció al municipi de Lérida.
· Coordinar-se periòdicament amb els responsables de l'Ajuntament de Lleida. 
· Mantenir contacte i servir de recolzament a totes aquelles associacions, institucions de Lleida que 
volguessin treballar en el marc de l'Agermanament. 
· La coordinadora s'obliga a fer front de manera personal a les obligacions en concepte de costos 
socials que es determinen en la legislació colombiana per a les prestacions de serveis. 
 
3r. Els pagaments es lliuraran en concepte de bestreta, imputable a la partida pressupostària 
municipal per l'exercici del 2007. 
 
4t. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d'Execució del Pressupost Municipal per a 
l'exercici 2007. 

 
 
 
28.- APROVACIÓ BASES I CONVOCATÒRIA D'AJUTS A PROJECTES D'ENTITATS VEÏNALS 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Participació, 
Educació i Sostenibilitat:  
 
1r. Aprovació de les Bases i Convocatòria 2007 d'ajuts a projectes d'Entitats Veïnals. 
 
2n. Sotmetre'l a informació pública per un termini de trenta dies. Aquest acord d'aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública.  

 
 
 
29.- APROVACIÓ BASES I CONVOCATÒRIA D'AJUTS A PROJECTES DE CASES REGIONALS  - 
COMUNITATS DE L'EXTERIOR - DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Participació, 
Educació i Sostenibilitat:  
 
1r. Aprovació de les Bases i Convocatòria 2007 d'ajuts a projectes de Cases Regionals -Comunitats 
de l'exterior- de Lleida. 
 
2n. Sotmetre'l a informació pública per un termini de trenta dies. Aquest acord d'aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. 

 
 
 
30.- APROVACIÓ BASES I CONVOCATÒRIA D'AJUTS A PROJECTES D'ENTITATS DE DONES 
AMB PERSONALITAT JURÍDICA PRÒPIA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Participació, 
Educació i Sostenibilitat:  
 
1r. Aprovació de les Bases i Convocatòria 2007 d'ajuts a projectes d'Entitats de dones amb 
personalitat jurídica pròpia.. 
 
2n. Sotmetre'l a informació pública per un termini de trenta dies. Aquest acord d'aprovació es 
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considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. 
 

 
 
31.- APROVACIÓ DEFINTIVA DE L'ORDENANÇA MUNICIPAL SOBRE PROTECCIÓ, TINENÇA I 
VENDA D'ANIMALS 
  
Amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC-EV i ICV-EA i 4 abstencions del grup 
municipal del PP , s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Participació, 
Educació i Sostenibilita relativa a l'Ordenança municipal sobre protecció, tinença i venda d'animals: 
 
1. La desesetimació de les esmenes presentades pel grup municipal del PP. 
 
2. La desestimació de les esmenes presentades pel col·lectiu ecologista IPCENA. 
 
3. La desestimació de les esmenes presentades pel Sr. Héctor Montull Sanjuan. 
 
4. L'aprovació definitiva de "l'Ordenança municipal sobre la protecció, la tiença i la venda d'animals"  
pel Plenari de la Corporació,  vist l' informe favorable de la Comissió Informativa de l'Àmbit de 
Participació, Educació i Sostenibiltiat. 
 
5. La publicació del text íntegre de l'ordenança en els butlletins oficials corresponents. 
 
6. La comunicació raonada a les entitats i persones al·legants de la desestimació de les seves 
esmenes. 

 
 
 
32.- APROVACIÓ BASES I CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PER A L'ANY 2007 PER A 
ENTITATS SENSE ÀNIM DE LUCRE QUE REALITZEN ACTIVITATS DE PROTECCIÓ DELS 
ANIMALS 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Participació, 
Educació i Sostenibilitat:  
 
1. Subvencionar la línia de protecció dels animals amb la quantitat de 10.000 euros. 
 
2. L'aprovació pel plenari de la Corporació les bases de la convocatòria pública d'aquesta subvenció.
 
3. Publicar al BOP de Lleida les esmentades bases i convocatòria. 

 
 
 
33.- APROVACIÓ BASES I CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PER A L'ANY 2007 PER A 
ENTITATS SENSE ÀNIM DE LUCRE QUE REALITZEN ACTIVITATS DE PROTECCIÓ DE LA 
NATURA I DE PROMOCIÓ DELS VALORS MEDIAMBIENTALS I DE LA SOSTENIBILITAT 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Participació, 
Educació i Sostenibilitat:  
 
1. Subvencionar la línia de protecció de la natura i de promoció dels valors mediambientals i de la 
sostenibilitat amb 30.000 euros. 
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2. L'aprovació pel plenari de la Corporació les bases de la convocatòria pública d'aquesta subvenció.
 
3. Publicar al BOP de Lleida les esmentades bases i convocatòria. 

 
 
 
34.- ADHESIÓ DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA AL CONVENI MARC PER A LA GESTIÓ DELS 
RESIDUS D'APARELLS ELÈCTRICS I ELECTRÒNICS (RAEE) 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de la Comissió de Participació, 
Educació i Sostenibilitat:  
 
Adhesió al conveni de col·laboració signat en data 22 de desembre de 2006 entre l'Agència de 
Residus de Catalunya i les entitats gestores del  SIG, per tal de garantir el compliment del Reial Decret 
208/2005, de 25 de febrer, sobre aparells elèctrics i electrònics i la gestió dels seus residus, el qual 
inclou l'assumpció dels compromisos mínims continguts al pacte cinquè de l'esmentat conveni. 

 
 
 
35.- DONANT COMPTE DE LA INEXISTÈNCIA DE RECLAMACIONS AL PRESSUPOST GENERAL 
2007 
  
Havent-se aprovat amb data 20 de desembre de 2006 el Pressupost General 2007, i exposat el mateix 
a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 9 de data 18 de gener de 2007 i tauler 
d'anuncis d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-
se en conseqüència l'esmentat Pressupost aprovat amb caràcter definitiu. 
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a l'esmentat 
Pressupost General 2007 i de l'aprovació, amb caràcter definitiu, del mateix.  

 
 
 
36.- MODIFICACIÓ TARIFES CONCESIÓ DEL SERVEI PÚBLIC D'ESTACIONAMENT VIGILAT DE 
VEHICLES PESATS I ALTRES SERVEIS COMPLEMENTARIS AL POLÍGON EL SEGRE DE 
LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'informe- proposta del director del Servei d'Economia relativa a la 
modificació de tarifes de l'estacionament vigilat de vehicles pesats i altres serveis complementaris al 
polígon industrial El Segre de Lleida: 
 
Aparcament de turismes: 
 
tarifa diària :  5 euros / vehicle 
abonament mensual: 35 euros / vehicle 
 
Aparcament de camions: 
 
tarifa fins a 12 hores:  20 euros / vehicle 
tarifa fins a 24 hores:  40 euros / vehicle 
abonament mensual:  75 euros / vehicle. 
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37.- APROVACIÓ CONVOCATÒRIA SUBVENCIONS DE L 'ÀMBIT DE BENESTAR I COHESIÓ 
SOCIAL, PER A L'ANY 2007 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del director de Serveis de l'Àmbit de Benestar i 
Cohesió Social: 
 
1. Aprovar la convocatòria d'ajuts per a l'any 2007,  per a actuacions en l'Àmbit de Benestar i Cohesió 
social realitzades a la ciutat de Lleida. 
 
2. Aprovar l'import destinat a la convocatòria d'aquests ajuts per un total de 120.398 euros, dels quals 
89.850 euros corresponen a la Regidoria de Serveis Personals, 16.548 euros a la Regidoria de Salut 
Pública, 7.000 euros a la Regidoria d'Infància i 7.000 euros a la Regidoria de Joventut.  

 
 
 
38.- APROVACIÓ PACTE ADDICIONAL PER A L'ANY 2007, AL CONVENI DE COL.LABORACIÓ 
AMB EL COL.LEGI OFICIAL DE DIPLOMATS EN TREBALL SOCIAL I ASSISTENTS SOCIALS DE 
CATALUNYA 
  
Per unanimitat s'aprova l'establiment del pacte addicional per a l'any 2007 al conveni de col·laboració 
entre l'Ajuntament de Lleida i el col·legi Oficial de Diplomats en Treball Social i Assistents Socials de 
Catalunya, que suposa: 
 
1. Fer una aportació econòmica per part de l 'Ajuntament de Lleida de 57.512 euros. El Col.legi Oficial 
de Diplomats en Treball Social aportarà 11 becaris/es. 
 
2. El pagament es realitzarà en dues bestretes amb càrrec al pressupost de l'any 2007, d'acord amb el 
que estableix la clàusula sisena del conveni marc. La seva justificació es realitzarà igualment, segons 
l'establert en la clàusula sisena del conveni marc abans del 31 de gener de 2008. 

 
 
 
39.- AUTORITZAR LA CONSTITUCIÓ D'UNA HIPOTECA SOBRE UNA FINCA QUE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA ALIENARÀ A LA COOPERATIVA HABITATGE ENTORN, SCCL, 
SITUADA AL P.P. SUR 13, PARCEL·LA 11 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Autoritzar a la cooperativa HABITATGE ENTORN, SCCL  la constitució d'una hipoteca sobre una 
finca que l'Ajuntament de Lleida alienarà a l'esmentada entitat, inscrita en el Registre de la Propietat 
de Lleida núm. 4, Volum 2561, Llibre 96, Foli 15, Registral núm. 5714, situada a l'àmbit del Pla Parcial 
de Pardinyes SUR-13, parcel·la 11. La finalitat amb la que es constitueix la hipoteca a favor d'una 
entitat financera és la de garantir l'atorgament de préstecs o crèdits per finançar la construcció 
d'habitatges amb protecció oficial i, si s'escau, amb lliuraments supeditats al control per l'entitat 
creditora i proporcional al desenvolupament de la realització de l'edifici. 
 
2. La garantia hipotecària que es constitueixi podrà incloure el capital suficient per a l'adquisició del 
solar i la construcció de l'edifici d'habitatges, els interessos ordinaris i de demora al tipus fixat per 
l'entitat financera, així com el capital per costes i altres despeses en cas d'execució, en els termes que 
estableixi l'esmentada entitat. 
 
3. Les condicions resolutòries que s'imposaven en el conveni específic subscrit, en data 14 de febrer 
de 2006, per l'Ajuntament de Lleida i la cooperativa HABITATGE ENTORN, SCCL, quedaran 
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automàticament posposades a la hipoteca que es constitueixi, de forma que aquesta, sense ulterior 
intervenció de l'Ajuntament de Lleida, tingui caràcter de primera. 
 
4. Facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calgui per a l'execució d'aquest acord.  

 
 
 
40.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL EN 
L'ÀMBIT DE LA UA NÚM. 14 A LLÍVIA 
  
Vist l'iniforme-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1. APROVAR provisionalment  el projecte de  Modificació Puntual del Pla General  de Lleida  en 
l'àmbit de la Unitat   d'Actuació núm. 14, situada a Llívia, presentat per l' entitat  Ecolleida, SL amb les 
prescripcions assenyalades en els apartats sisè i vuitè de l'informe-proposta. 
 
2. INCORPORAR d'ofici el contingut de l'apartat 1.8 de la memòria del projecte  titulat "Normes 
Urbanístiques de la Modificació proposada" com un nou apartat (sis) de l'article 184 de les Normes 
Urbanístiques del PGL 
 
3. Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme, per a la seva aprovació definitiva. 

 
 
 
41.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL NOU PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL EN 
L'ÀMBIT DE LA UA 73 I UA 51 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar provisionalment el nou  projecte de Modificació puntual de Pla General de Lleida  en l'àmbit 
de la Unitat d' Actuació núm.  73 i de la Unitat d' Actuació núm.51. 
 
2. Tramete'l a la Comissió Territorial d' Urbanisme per a la seva aprovació definitiva.  

 
 
 
42.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL EN 
L'ÀMBIT DEL PLA PARCIAL DEL SUR 4 AL SECÀ DE SANT PERE 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar provisionalment  la Modificació Puntual del Pla General  de Lleida  per  l'augment de 
densitat en l'àmbit del SUR 4 situat al Secà de Sant Pere, consistent en un increment de densitats 
amb destí  a habitatge de protecció oficial de règim general, amb les prescripcions dels apartats setè i 
vuitè de l' informe-proposta , que comporta la modificació de l'article 195 de les NN.UU del Pla General 
(afegint un nou apartat), amb el següent contingut: 
 
Art. 195.9     Densitat alternativa en l' àmbit del SUR 4 
Es determina una densitat alternativa en l' àmbit del SUR 4, per destinar  l'escreix en la seva totalitat a 
la construcció d' Habitatge de Protecció Oficial de regim general. 
 
Densitat alternativa 75 hab/ha 
L'escreix de densitat es destinarà obligatòriament a habitatge de protecció oficial de règim general.
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En els documents de planejament derivat , l'edificabilitat d'habitatges d' HPO de règim general serà 
com a mínim el 20% del total del sostre i el corresponent a habitatges concertats serà com a mínim el 
10% del sostre total del sector en compliment de l' article 57 del D.L 1/2005 de 26 de juliol  pel qual 
s'aprova el text refós de la Llei d' Urbanisme. 
 
2. Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme, per a la seva aprovació definitiva. 

 
 
 
43.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUTAL DEL PGL EN 
L'ÀMBIT DEL PLA PARCIAL DEL SUR 6 (AUBARÉS) 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. ESTIMAR l'al·legació presentada per l' entitat Rufama S.A en escrit de data 6 de   febrer del 2007, 
d' acord amb l' informe del Servei d' Urbanisme de data 9 de febrer del 2007.  
 
2n. APROVAR  provisionalment el projecte de modificació  puntual del Pla General  de Lleida  
consistent en un augment de densitat en l' àmbit del Pla parcial Aubarés (SUR6), per destinar-lo a 
Habitatge de Protecció Oficial de règim general que comporta la modificació de l'article 195 de les 
NNUU del Pla General,  afegint un nou apartat amb el següent contingut: 
 
195. 8. Densitat alternativa en l'àmbit del SUR 6 
 
1.Es determina una densitat alternativa en l'àmbit del sector núm.  6, per destinar l'escreix en la seva 
totalitat a la construcció d'habitatge d'HPO Règim General. 
 
Densitat alternativa    75 hab/ha 
 
L'escreix de densitat (20 habitatges/ Ha) es destinarà obligatòriament a habitatge de protecció oficial 
de règim general. 
 
2. Distribució d'habitatges per parcel·la segons la nova densitat alternativa 
  
a)  
 
Núm. Parcel·la proje.Compensació  / M2 Sostre residencial  /  Núm.  habitatges inicial  /  Núm. 
habitatges totals modificació màxim  /  Núm. Habitatges HPO per parcel.la   
 
Illa 1 1 0 0 0 0 
 2 5748 45 64 19 
 3 4323 34 48 14 
 4 2175 18 24 6 
illa 2 5 5040 39 56 17 
 6 5747 46 64 18 
 7 1440 12 16 4 
 8 1435 11 16 5 
 9 1506 11 17 6 
 10 3631 30 40 10 
 11 1480 11 16 5 
 12 1480 11 16 0 
 13 2903 23 32 14 
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 13 2903 23 32 14 
 14 2932 22 33 11 
illa 3 15 0 0 0 0 
illa 4 16 2958 23 33 10 
 17(10%) 2958 22 33 33 
illa 5 18 5916 46 66 20 
 19 5916 46 66 20 
 20 2958 22 33 11 
 21 2958 23 33 10 
 22 5916 45 66 21 
illa 6 23 3160 24 35 11 
 24 300 1 3 2 
illa 7 25 21990 173 244 71 
illa 8 26 7433 58 83 25 
 27 1663,7 12 18 6 
 28(10%) 2645,3 21 29 29 
 29(10%) 6678 51 74 74 
Total Habitatges  880 1258 378  
  
 
b) En la llicencia d'obres es determinarà quins habitatges son de protecció oficial de regim general i 
quins de renda lliure. 
c) En el tràmit de la llicencia serà preceptiva la presentació de la qualificació provisional del habitatges 
pel Departament d'Habitatge de la Generalitat. 
d) L'adscripció dels habitatges al règim de protecció oficial, d'acord al projecte informat favorablement 
per la unitat de llicencies d'obres,  s'inscriurà en el Registre de la Propietat com una condició de la 
llicencia. 
No es pot ultrapassar ni el nombre total d'habitatges. El nombre d'habitatges de renda lliure no pot 
ultrapassar el nombre d'habitatges inicial segons el quadre  de l'apartat a). 
 
3r.Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme, per a la seva aprovació definitiva. 
 
 
44.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL TEXT REFÓS DEL PROJECTE DEL PLA DE MILLORA 
URBANA DE LA UA NÚM. 71 SITUADA A MAGRANERS 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- APROVAR provisionalment  el text refós del projecte de Pla de Millora Urbana de la Unitat 
d'actuació núm. 71 situada a Magraners, condicionat a l'aprovació definitiva de la Modificació del Pla 
General de Lleida en aquest àmbit d' actuació consistent en un augment de densitat (Expedient GPPG 
10/2006), que promou conjuntament l'Ajuntament de Lleida i l'entitat Open Segre, SL, com a únics 
propietaris de l' àmbit d' actuació, amb les prescripcions  següents, que s'incorporen d'ofici: 
 
a) En el projecte de reparcel·lació es computarà com a despesa d'urbanització el cost del 3,95% del 
Projecte de desviament de les línies elèctriques d'Alta Tensió de Magraners, el qual s'estima 
provisionalment en 142.3757,61 euros. 
b) El projecte d'urbanització incorporarà les prescripcions dels informes de Medi Ambient i del Servei 
d'Enginyeria municipals 
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2n.- Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme per la seva aprovació definitiva.  
 

 
 
45.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL TEXT REFÓS DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ 
PUNTURAL DEL PLA DE MILLORA URBANA DE LA UA NÚM. 28,  SITUADA A LA MARIOLA 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. APROVAR provisionalment el  text refós del projecte de Modificació del Pla de Millora Urbana de la 
Unitat d'Actuació 28 situat a la Mariola, presentat per les entitats " Vallehermoso División  Promocion 
SAU"," Construccions Pallàs SA" i "Lo Pare SL" com a  propietaris majoritaris de l'àmbit. 
 
2n. Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme per la seva aprovació definitiva. 

 
 
 
46.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE GESTIÓ URBANÍSTICA PER A LA CESSIÓ ANTICIPADA 
D'UNS TERRENYS SITUATS AL SUR 19 
  
Vist l'informe-proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- APROVAR el Conveni de Gestió Urbanística subscrit en data 30 de gener del 2007 entre 
l'Ajuntament de Lleida i l'entitat Grup Llars Segre XXI; per a la cessió anticipada d'uns terrenys de 
2.920'92 m2 qualificats d'espais lliures i de 10.016'80 m2 qualificats d'equipament comunitari 
necessaris per a la construcció d'un centre d'ensenyament bàsic.  
 
2n- INCORPORAR aquest Conveni a l'expedient administratiu del  Pla Parcial del SUR 19 A i/o a 
l'expedient administratiu del projecte de reparcel·lació, als efectes de l´establert a l´article 8 del Decret 
1/2005,  de 26 de juliol, pel qual s´aprova el text refós de la Llei d´Urbanisme. 

 
 
 
47.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL.LABORACIÓ AMB ELS OPERADORS DE 
TELECOMUNICACIONS AL-PI, T-ON LINE I JAZZTEL PER A LA CESSIÓ DE TRES CONDUCTES 
DE SERVEI PER A INSFRASTRUCTURES A LES VORERES DEL PONT VELL 
  
Vist l'informe-proposta de la Oficial Major, per unanimitat s'acorda: 
 
RATIFICAR el conveni signat en data 5 de febrer de 2007 entre l'Ajuntament de Lleida i els operadors 
de telecomunicacions AL-PI, T-ONLINE i JAZZTEL, relatiu a la cessió de tres conductes de servei per 
a infraestructures a les voreres del Pont Vell, que s'annexa a la present proposta. 

 
 
 
 
ASSUMPTES D’URGÈNCIA 
 
Previa declaració d’urgència, aprobada per unanimitat, s’acorda tractar els següents dos assumptes: 
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48.- APROVACIÓ INFORME PREVI LLICÈNCIA COMERCIAL MUNICIPAL A FAVOR DE  VIUDA 
DE RAMON SANTESMASES SA. 
  
Per unanimitat, s'acorda aprovar la següent proposta: 
 
Vista la documentació presentada s'acorda aprovar l'informe favorable a la concessió de la llicència 
comercial municipal que es requereix per part de VIUDA DE RAMON SANTESMASES SA (Exp. LA-
56/06). 

 
 
 
49.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA DE 22-2-2007, RELATIU A LA CONSTITUCIÓ DE LA 
FUNDACIÓ  "CENTRO DE DIFUSION TECNOLOGICA DEL SECTOR PANADERO, FUNDACIÓN 
PRIVADA". 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia, de data 22 de febrer de 2007, pel qual es va 
resoldre:  
 
1r. Donar conformitat als Estatuts del "CENTRO DE DIFUSION TECNOLOGICA DEL SECTOR 
PANADERO, FUNDACION PRIVADA" que amb la fórmula d'una fundació privada que es crea a 
l'empara de la Llei 5/2001, de 2 de maig, de fundacions, desenvolupa els objectius acordats 
conjuntament mitjançant l'Acord - marc de col·laboració per a la creació d'un centre especialitzat en 
tecnologies per al sector flequer, entre el Departament de Treball i Indústria de la Generalitat de 
Catalunya, l'Ajuntament de Lleida, la Fundació CEOPAN, la Universitat de Lleida i l'Institut de Recerca 
 Tecnologies Agroalimentàries (IRTA), aprovat per l'ajuntament Ple en la sessió del dia 24 de 
novembre de 2006. 
 
2. Procedir a formalitzar la constitució de l'esmentada fundació, tenint l'ajuntament la qualitat de 
promotor, mitjançant la representació de l'Il.lim. Sr. alcalde, de conformitat amb allò previst en la Llei 
5/2001, de 2 de maig, de fundacions i normativa concordant.  
 
3. La representació de l'Ajuntament de Lleida en el Patronat de la Fundació serà exercida per 
l'alcaldia. Aquesta representació podrà ser delegada, si escau,  en un/a regidor/de la Corporació 
mitjançant resolució expressa.  
 
4. Efectuar les reserves i dotacions pressupostàries pertinents per tal de poder efectuar les 
aportacions dotacionals inicials  previstes en l'acta de constitució.  
 
5. La present resolució haurà de ser ratificada per l'Ajuntament Plenari en la primera sessió que 
celebri.  

 
 
 
50.- MOCIÓ CONJUNTA DEMANANT LA CREACIÓ DE SISTEMES D'ABONAMENTS PELS 
USUARIS DE LES LÍNIES D'ALTA VELOCITAT I ACORD RELATIU AL SISTEMA DE RODALIES 
FERROVIÀRIES 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de moció feta conjuntament per tots els grups 
municipals: 
 
Primer.- Demanar a RENFE la creació d'un sistema d'abonaments per als viatgers que fan un ús 
habitual dels serveis de les línies d'alta velocitat que connecten Lleida amb Madrid i amb Barcelona.
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Segon.- El Ple insta al Govern de l'Estat i Renfe, i al Govern de la Generalitat quan assumeixi la seva 
competència exclusiva en matèria de transports recollit en l'article 169.1 de l'Estatut d'Autonomia de 
Catalunya, la planificació d'un sistema de rodalies ferroviàries, amb freqüències mínimes d'una hora 
des del matí fins a la nit, que enllacin Lleida amb Tarragona i Barcelona. 
 
Tercer.- Delegar a l'Alcaldia de Lleida les gestions adients per a la consecució de l'esmentat sistema 
d'abonaments. 
 
Quart.- Donar trasllat d'aquesta moció al Govern de l'Estat, al Govern de la Generalitat de Catalunya i 
a RENFE. 

 
 
 
51.- MOCIÓ CONJUNTA RELATIVA A ACTUACIONS SOBRE LES TANQUES DE SEGURETAT DE 
LA XARXA VIÀRIA I SOBRE SENYALITZACIÓ DE LES RUTES CICLISTES A LA CIUTAT. PETICIÓ 
A LA GENERALITAT D'ACTUACIONS 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la moció presentada conjuntament per tots els 
grups municipals: 
 
Primer.- L'Ajuntament de Lleida emprendrà les accions que siguin necessàries per eliminar, substituir i 
protegir els suports de les tanques de seguretat existents en la xarxa viària de titularitat municipal. 
Així mateix s'instal·larà la senyalització adient per tal d'incrementar la seguretat dels ciclistes a la xarxa 
viària del municipi. Especialment, en aquelles vies i camins de l'Horta que són utilitzats habitualment 
per rutes ciclistes. 
 
Segon.- Instar al Parlament de Catalunya i al Govern de la Generalitat que emprengui les accions que 
siguin necessàries per tal de que en la mateixa línea, s'eliminin, substitueixin o protegeixin els suports 
de les tanques de seguretat en les carreteres de titularitat autonòmica. 
 
Tercer.- Comunicar l'adopció dels següents  acords al Parlament de Catalunya, al Govern de la 
Generalitat, a l'Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis de Catalunya. 
 
 
 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt número 19. Aprovació definitiva de l’Ordenança de civisme i convivència 
 
 
Comença el debat, i actua de ponent, el Sr. Alonso. Explica que l’Ordenança de civisme i convivència 
és l’actualització de l’Ordenança de policia i bon govern que va aprovar la corporació l’any 1984. La 
situació de la societat ha canviat molt i, per tant, calia canviar la norma reguladora de la convivència a 
la ciutat. El text s’ha redactat amb la voluntat d’aconseguir el màxim consens. S’hi han incorporat 
esmenes dels grups municipals i de diverses entitats de la ciutat o de particulars (les anomena). 
Explica el contingut dels diversos capítols de  l’Ordenança. Considera que la norma fa un important 
impuls dels aspectes relacionats amb la solidaritat, amb la conducta cívica i la convivència, amb el 
respecte a la dignitat de les persones i  rebutja qualsevol actitud racista o xenòfoba. Regula, doncs, el 
comportament i la conducta ciutadana en l’ús de la via pública. Destaca els articles dedicats a la 
protecció dels menors i les persones amb discapacitats. També regula l’ús dels béns públics i la 
protecció dels espais públics. També comenta la regulació de qüestions de neteja pública, publicitat, 
fums, sorolls, activitats, locals públics, dels sistemes d’alarmes particulars i activitats d’espectacles i 
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recreatives. Explica també el règim sancionador previst, la classificació de les infraccions i les sancions 
corresponents, destacant les fórmules alternatives per substituir les sancions econòmiques per treballs 
a la comunitat o accions formatives.  
Creu que avui s’aprovarà una bona ordenança per la ciutat de Lleida, previsiblement amb el consens 
de tots els grups. Aquesta norma, amb la col·laboració de la Guàrdia Urbana i els Mossos d’Esquadra 
permetrà mantenir el clima de civisme i convivència que sempre ha distingit la nostra ciutat. Agraeix als 
funcionaris de la Secretaria General de l’Ajuntament, alsde l’Assessoria Jurídica i als Regidoria de 
Seguretat Ciutadana el seu treball per la redacció dels documents que han servit de base de 
l’ordenança. També vol fer constar el seu agraïment a tots els grups municipals, la FAV, la Federació 
d’Hostaleria i a les entitats i els particulars que amb les seves esmenes han ajudat a millorar el text .  
 
El Sr. Pané felicita el regidor Sr. Alonso i el seu equip, i creu que es poden felicitar també tots els 
presents per haver treballat una molt bona ordenança i per la voluntat de consens polític i ciutadà que 
ha existit durant tot el procés. Fa esment dels treballs i dels debats que han estat precedents i en 
especial de la sessió extraordinària que es va fer sobre aquest tema. Les ordenances anteriors eren de 
policia i bon govern, l’actual es denomina de convivència: això suposa un canvi substancial, que diu 
molt d’allò que està succeint a les nostres comunitats urbanes. Regulem les formes de la convivència, 
sempre que aquestes suposin respecte a les persones que són cada dia més diverses i més distintes. 
Destaca també la importància de conceptes com són el respecte a la dignitat de les persones,  la 
protecció dels menors, el respecte als béns públics, el respecte als espais de convivència, el respecte 
al descans i  la cura amb relació a les contaminacions diverses. Creu que encertem en els grans 
problemes de les ciutats en el segle XXI en el qual estem.  
Una ordenança no resol tots els problemes. És una responsabilitat nostra  procurar ordenar la 
convivència en la mesura que podem i amb el màxim consens. La convivència en la ciutat depèn d’una 
bona educació de la ciutadania, des de menuts. Cal que tots tinguem present que cada dia estem 
educant-nos i rebent educació. Defensa que els espais públics, com a tals, són de tothom i que cal que 
les persones s’identifiquin amb aquests espais i amb el seu ús. L’ordenança demana que els ciutadans 
s’apropiïn de l’espai  públic, ho facin seu; com un lloc d’educació, un lloc de convivència, un lloc d’ 
aprenentatge i de progrés econòmic, però sempre tenint en consideració que aquests llocs ens 
pertanyen a tots. Creu que és una molt bona ordenança i donaran el seu suport. Feliciten el Sr. Alonso 
i l’equip redactor. 
 
El Sr. Sàez se suma a la felicitació que el Sr. Pané ha fet al Sr. Alonso i a tot l’equip redactor de 
l’ordenança. Aquesta felicitació la fa extensiva a tots plegats per la participació en les esmenes 
aportades al text inicial. Valora molt positivament els propòsits que recull l’ordenança així com el fet 
que s’intenti evitar comportaments que van contra la convivència ciutadana i, al mateix temps, es 
treballi per a la promoció dels comportaments cívics. Creu que aquest és el gran canvi amb relació al 
text anterior. No parlem de policia i bon govern sinó d’un marc de relacions complex i divers en tota la 
ciutat. Tot això es fa des d’una visió no penalista sinó de foment d’actituds, que creu que és la gran 
medicina davant de futurs comportaments incívics. No es limita a tipificar infraccions i definir sancions, 
ja que pretén que la combinació de drets que tenim per conviure entre nosaltres quedin palesos. És 
important que es reculli també els drets de la ciutadania: perquè no estan recollits en cap altra 
ordenança municipals i perquè abans d’exigir deures cal deixar clar a la ciutadania que té dret a tot un 
seguit de coses. Creu valent i necessari l’esperit de discriminació positiva cap a diversos col·lectius 
ciutadans. Ni s’ha deixat escapar l’oportunitat  de no caure en determinats tòpics que després 
fomenten conductes com la xenofòbia o la discriminació a determinats col·lectius. La redacció d’aquest 
text ha defugit de qualsevol possibilitat d’interpretació que provoqui aquests efectes negatius. Destaca 
també que aquesta ordenança ha de servir com a base per evitar contradiccions en l’actuació 
municipal (que amb les normatives anteriors es podia donar). Celebra que fins i tot en el moment de 
tipificar les sancions es destaqui no tant la falta comesa com no respectar les normes de convivència. 
Considera que en unir les paraules de civisme i convivència el que obtenim és el concepte de 
ciutadania, i una ordenança que fomenta els valors cívics, ciutadans i de comunitat creuen que és un 
molt bon text.  
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La Sra. López destaca que l’ordenança hagi assolit un alt grau de consens, la qual cosa no era fàcil, 
tractant-se d’un text molt ampli i complex. El seu grup està satisfet que una norma d’aquestes 
característiques pugui ser de tots. Agraeix l’acceptació de la majoria de les esmenes presentades pel 
grup del PP, algunes de les quals introduïen elements nous i altres ampliaven conceptes ja tractats. A 
partir d’avui disposarem d’un instrument que ajudarà a fer que Lleida sigui una ciutat més cívica, on la 
convivència sigui més fàcil. Valora el fet  que a més de regular sancions es prevegin altres fórmules 
per evitar o corregir aquestes conductes incíviques. Reitera que es tracta d’un instrument i que segons 
quina sigui la seva utilització serà més o menys efectiu. El seu grup donarà un vot de confiança i votarà 
a favor d’aquesta ordenança.   
 
La Sra. Alòs creu que avui és un dia de satisfacció per al consistori. Remetels assistents al dia 15 de 
novembre del 2005, dia en que a petició del seu grup es va celebrar un Ple extraordinari sobre civisme 
i convivència. Alguns van qualificar aquesta sessió d’innecessària i fins i tot d’alarmista. Avui es 
demostra que aquell Ple va ser molt enriquidor i que va ser un punt de partida perquè avui sigui sotmès 
a aprovació definitiva el text d’aquesta ordenança. El grup de CiU està satisfet i hi votarà a favor 
perquè avui tenim una ordenança de civisme i convivència que anirà molt bé per a la ciutat de Lleida. 
Esmenta la cita clàssica que diu que la gota forada la pedra no per la seva força sinó per la seva 
constància; el grup de CiU va reiterar moltes vegades que hi havia un problema a la ciutat en aquesta 
qüestió i que la nova norma pot ajudar en part a resoldre’l. El seu grup va demanar consens i aquesta 
voluntat ha existit, cosa que agraeixen.    
El grup de CiU ha presentat 42 esmenes. D’aquest conjunt, 38 han estat acceptades, 5 
transaccionades i 4 rebutjades (malgrat que algunes ho van ser per manca de cobertura legal prèvia). 
S’afegeix a l’agraïment que han fet prèviament al Sr. Alonso. Creu que aquest és un primer  pas 
important, però que darrer aquest pas cal una voluntat política ferma i decidida per tenir tolerància zero 
per a aquelles persones que no respecten la convivència cívica.  Avui l’Alcaldia tindrà tot el suport del 
seu grup, perquè aquest va ser el motiu de la petició d’un Ple extraordinari. Creu que cal fer el 
seguiment corresponent perquè hi hagi un raonable grau d’acompliment i per que es marquin objectius 
per assolir. Demana que es reconegui, amb aquesta aprovació, la voluntat del grup de CiU a favor de 
la convivència i del respecte mutu.    
 
El Sr. Alonso agraeix el posicionament dels diferents grups. Afirma que la voluntat de compliment de 
l’ordenança és clara del moment  que s’ha redactat i s’ha buscat consens per la seva aprovació. Creu 
en el caràcter instrumental del text i que per aplicar-la estan a disposició els diversos serveis 
municipals i en especial la Guàrdia Urbana (que està en un procés clar de reforç). Tot això amb 
l’objecte de continuar mantenint el clima de civisme i convivència que hi ha a la ciutat. 
 
El Sr. Pané diu a la Sra. Alòs que la gota que acaba foradant la pedra més dura és sempre la de 
l’educació. Creu que no hi havia ni hi ha alarma a la ciutat. És cert que hi ha dificultats de convivència, 
en aquesta i en totes les ciutats. Una ordenança és un bon instrument. Creu, però, que la co-
responsabilitat de sí que és la gota que travessa el metall més dur. Cal educar-nos en aquesta 
diversitat convivencial. És d’agrair que s’hagi pogut debatre pacíficament sobre tots els problemes que 
té la convivència i sobre els usos diversos de la ciutat  per part de les persones. 
 
El Sr. Sàez diu que avui es produeix un fenomen curiós: que des de diagnòstics diferents arribem a un 
text únic. Vol destacar que no creu que aquesta ordenança sigui necessària per la situació de 
vandalisme i incivisme que viu la ciutat; és necessària perquè una ciutat que conviu, gràcies a les 
actituds de ciutadans i ciutadanes, no tots els comportaments són sempre cívics. Aquesta ordenança 
no farà que Lleida sigui més cívica sinó que serà un instrument per protegir-nos (tots plegats) de les 
petites excepcions que es donen.  
 
La Sra. López creu que en la primera intervenció ja ha quedat prou clara la idea que el seu grup té 
amb relació al punt de debat.  Considera curiós que una ordenança consensuada com aquesta generi 



 
 
 
 
 
 

 23

dos torns d’intervencions. Reitera la seva satisfacció per l’aprovació del text, però creu que és obvi que 
una norma no resol els problemes d’incivisme que hi ha (a la nostra ciutat i a totes). La convivència 
requereix unes normes en tots els casos. De la correcta utilització d’aquest instrument dependrà l’èxit 
de l’ordenança que avui aprovem. La voluntat política de fer que les coses funcionin serà fonamental.  
 
La Sra. Alòs també coincideix amb la idea instrumental de l’ordenança: no és l’únic camí. Però, la 
voluntat és la que dóna força a les eines. Calen realitats palpables perquè la ciutadania no percebi que 
ens perdem amb les paraules i els fets no arriben. Hi ha problemes de convivència que cal resoldre. 
Fer una ordenança és un primer pas, després cal fer-la possible, realitzable i que sigui efectiva.  
 
El Sr. Alonso posa de manifest que l’ordenança que aprovem avui suma a la de trànsit i via pública 
(aprovada fa un temps), a la futura ordenança d’animals de companyia (que aprovarem en uns 
moments) o a la també futura ordenança de neteja (que aprovarem, probablement el proper mes). És 
un conjunt de normatives que pretén contribuir a ordenar la vida ciutadana. Però, els problemes no es 
resolen només amb l’aplicació d’ordenances, hi ha una tasca de prevenció molt important que fan els 
professionals de serveis personals, de joventut o d’educació. L’ordenança és una eina més per ordenar 
la convivència i per deixar clars els drets i els deures dels ciutadans. La tasca de prevenció és la 
garantia de futur de la tranquil·litat i la convivència a la nostra ciutat.  
 
El Sr. alcalde clou el debat  felicitant el Sr. Alonso, els tècnics redactors de l’ordenança, les entitats 
cíviques que han participat en el procés d’esmena i el conjunt dels grups municipals que han 
consensuat una ordenança important. Creu que pagava la pena parlar-ne. Amb aquesta aprovació 
unànime també fem pedagogia. Com a mostra del contingut del text llegeix el títol d’alguns dels seus 
articles: drets; deures; solidaritat o foment del civisme. Els títols són explicatius del que vol regular 
aquesta ordenança. Més que regular és vol fomentar la cultura dels drets i deures, la cultura de la 
solidaritat o la cultura del civisme.  
 
S’aprova per unanimitat en votació a mà alçada.   
 
Punt número 31. Aprovació definitiva de l’Ordenança municipal sobre la protecció, la tinença i la 
venda d’animals 
 
Intervé en primer lloc, com a ponent, la Sra. Rivadulla. Manifesta la seva satisfacció per la previsible 
aprovació definitiva d’aquesta ordenança. Ha estat un procés llarg i participatiu. El temps ha estat 
necessari, ja que es requeria una certa maduració per poder arribar al màxim de consens. Agraeix la 
col·laboració de la veterinària municipal (Sra. Alonso) en la confecció del text de l’ordenança i també la 
participació de les entitats protectores de la ciutat. Creu important que es divulgui el contingut real de 
l’ordenança. El títol indica que el seu abast és molt ampli: la protecció, la tinença i la venda dels 
animals. Només s’exclouen d’aquesta norma els animals destinats a l’experimentació, els animals 
salvatges no urbans i els animals destinats al treball i que són d’utilitat directa per a les persones. 
Llegeix els enunciats dels diferents títols de l’ordenança, ja que considera que serveix per fer-se una 
idea clara del contingut íntegre del text. Esmenta alguna de les prohibicions d’aquesta ordenança com 
són: el maltractament dels animals, l’abandonament, el  manteniment en instal·lacions indegudes, la 
pràctica de mutilacions, no  facilitar-los aliment suficient, l’exhibició ambulant, el sotmetiment a treballs 
inadequats, les baralles o activitats similars, etc.  Sembla mentida que aquestes prohibicions hagin 
d’estar plasmades en una norma, per això és important que una ordenança com aquesta ens faci 
reflexionar (en el període quant s’elabora i s’aprova) sobre el fet que som més persones en la mesura 
en que sabem respectar més els drets dels animals. Però, també hem de garantir la convivència dels 
animals en la ciutat i per això cal establir tot un seguit de normes de convivència (les explica).  
Comenta també la importància de regular la venda i la cria d’animals. Explica la normativa més 
restrictiva que han de tenir els gossos potencialment perillosos. El títol quart regula els animals exòtics 
o els animals salvatges en captivitat. Destaca de forma especial que el títol cinquè tracta de les entitats 
protectores de la ciutat, les quals tenen la condició d’interessades en els procediments administratius 
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sobre la matèria. Explica la tasca de les tres entitats protectores d’animals que hi ha a la ciutat i diu 
que si no fessin la seva tasca tindriem un gran problema a la ciutat per tractar el nombre d’animals 
abandonats. El règim sancionador deriva de les normes legals i de l’articulat de la mateixa ordenança. 
La norma no resol per si mateixa els problemes existents. S’està fent  una tasca constant de 
conscienciació i sensibilització.  Cada vegada hi ha més adopcions i el nombre d’abandonaments es 
manté estable. Explica que s’està preparant una aula pedagògica sobre la tinença responsable 
d’animals de companyia. Demana el consens de tots els grups amb relació a l’ordenança.  
 
El Sr. Pané agraeix la tasca de la Sra. Rivadulla i de tot el seu equip, atesa la complexitat de 
l’elaboració d’aquesta ordenança. També agraeix el treball de totes les entitats que han estat cridades 
a participar en el procés de discussió i elaboració. Aquesta participació és especialment important 
perquè el tema de la norma és un tema de civilització. Destaca la idea de la manifestació de civilitat i 
respecte cap a la resta d’animals i éssers vius, especialment aquells que per tradició conviuen amb les 
persones. Aquesta ordenança no pretén només protegir els animals, sinó que explica que les persones 
que tenen animals han d’entendre que la convivència amb altres persones i en l’espai públic ha de fer-
se possible. És important regular temes com l’afecte i la protecció que devem als animals i, al mateix 
temps, es fixi la responsabilitat que té qui gaudeix dels animals de companyia sobre la salubritat 
pública i la sanitat. Agraeix a les tres entitats protectores de la ciutat la gran ajuda que presten a la 
ciutadania en la tinença i en el respecte als animals que dissortadament són abandonats així com per 
la seva actitud pedagògica. Creu que l’ordenança satisfarà la immensa majoria de ciutadans i 
ciutadanes. 
 
El Sr. Sàez diu que malgrat que els ajuntaments no tinguin activitat legislativa, en aquest mandat s’ha 
produït una important activitat normativa en temes delicats, que generen preocupació en la ciutadania 
o en qüestions que plantegen  problemes complexs (fa un repàs a les ordenances aprovades o en 
procés d’aprovació). Celebra que avui s’aprovin, en una mateixa sessió, les ordenances de civisme i 
convivència i la de protecció, tinença i venda d’animals de companyia. Allò que reclama aquesta 
ordenança és que actuem com a persones en el tracte als animals, que no tractem els animals de 
forma animal. Darrer els problemes que genera qualsevol animal de companyia sempre hi ha una 
persona a la qual se li han d’aplicar les dues ordenances. Les dos normatives són complementàries, 
formen part d’un model cívic, de convivència i de respecte (especialment per als més febles). Felicita el 
treball de la Sra. Rivadulla i la valentia d’afrontar una sèrie de decisions complicades de gestionar i 
d’arribar a acords. Creu que si volem protegir els animals no podem permetre  certs espectacles, 
especialment per les condicions en que aquests espectacles tenen els animals. Aquesta ordenança 
aportarà més element de convivència a la ciutat i farà que sigui més cívica. 
 
  La Sra. López diu que el seu grup considera que aquesta ordenança és bona en el seu conjunt, calia 
fer-la i calia regular els temes que  tracta (ja que cada dia hi ha més animals de companyia).  Es 
oportuna i bona. Però hi ha un tema amb el qual no estan d’acord, cosa que ja van manifestar en el 
moment de l’aprovació inicial. Aquest tema és el de la prohibició dels espectacles amb animals 
salvatges en els circs. Dóna per reproduïts els arguments que va expressar en el debat de l’aprovació 
inicial. Reitera que creu que és una mesura exagerada, que trenca amb una tradició mil·lenària i que 
no té cap justificació. Cal que els circs compleixin la normativa; l’ordenança ha d’establir un control 
exhaustiu i rigorós sobre aquesta activitat, especialment sobre les condicions sobre les quals tracten a 
aquests animals. Malgrat que ja els està bé  el conjunt del contingut de l’ordenança, com que hi ha 
aquest element de disconformitat, s’abstindran de votar en aquesta aprovació definitiva.  
 
La Sra. Alòs també els remet al debat de l’aprovació inicial amb relació a la discrepància plantejada 
per la Sra. López. Explica que alguns aspectes de l’ordenança ja estan relacionats per la Llei 12/2006, 
que aixopluga dos lleis anteriors relatives a la protecció dels animals. Aquesta norma ja prohibeix 
directament activitats com les atraccions giratòries amb animals vius lligats. Però, feia falta una 
ordenança més completa que donés cabuda a les noves situacions previstes per la Llei de l’any 2006. 
El punt que ha aixecat polèmica i discrepància (del  grup del PP i inicialment del Sr. Alonso) és el que 
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fa referència a la prohibició estricta de determinats tipus d’espectacles que comporten l’ús d’animals. 
Es va manifestar la por que durant les festes de la ciutat no comptéssim amb cap circ. Creu que no cal 
tenir cap por, ja que cada vegada n’hi ha més que no fan servir l’exhibició d’animals salvatges per 
divertir la gent (n’esmenta diversos exemples). Explica que fa temps que hi ha una campanya europea 
que sol·licita al Parlament Europeu la prohibició de la presència d’animals salvatges als circs; alguns 
països ja ho tenen prohibit com Alemanya, Suècia, Finlàndia, Anglaterra, Suïssa, etc. Amb relació a la 
tradició mil·lenària que es defensa, recorda que en un temps era permesa l’exhibició de nans o de 
persones amb malformacions, quan ara ningú defensaria el seu manteniment. Som al segle XXI i hi ha 
altres maneres de veure i de fruir dels animals salvatges, sense acudir al captiveri. No creu que cap 
animal salvatge faci voluntàriament les exhibicions que es veuen en aquests espectacles. Quan passi 
el temps els ciutadans de Lleida estarem orgullosos d’haver aprovat una ordenança que incloïa un 
article que prohibia l’exhibició d’animals salvatges en els circs.  
 
El Sr. Alonso felicita la Sra. Rivadulla i les persones de l’Àmbit de Sostenibilitat i Medi Ambient per la 
redacció d’aquesta ordenança que complementa i es complementa amb la recentment aprovada de 
civisme i convivència. La protecció dels animals de companyia és, en la nostra societat,  cada vegada 
més important. Cal una bona regulació que eviti determinades situacions amb relació als animals que 
només es poden qualificar de denigrants. Sobre el vot del seu grup recorda que inicialment van donar 
el seu suport amb una reserva de vot perquè hi havia un article de l’ordenança que els preocupava, 
que no tenien clar (el de la prohibició dels animals salvatges en els circs). Es va valorar el fet de la 
tradició i la possibilitat que aquesta activitat plantejava (des del punt de vista educatiu) que els infants 
poguessin conèixer en viu determinats tipus d’animals. Han parlat amb la Federació d’Amics del Circ 
de Catalunya,  amb diverses  persones relacionades amb el mon dels espectacles, amb usuaris i amb 
espectadors, i és clar que es tracta d’un tema complex. Entenen la voluntat de preservar al màxim la 
seguretat, la higiene i la cura d’aquests animals. Entenen que amb un sistema rigorós de vigilància i 
d’inspecció es podrien millorar algunes situacions no volgudes. Però, també han valorat la complexitat 
de practicar aquests sistemes d’inspeccions i controls amb activitats que són itinerants i amb 
documentacions sobre les quals es difícil pronunciar-se sobre la seva vigència. Amb la voluntat de 
preservar el bé major, que és la protecció dels animals, el grup del PSC donarà el vot favorable  a 
l’ordenança, pensant que som una ciutat innovadora que treballa perquè  no s’hi pugui produir cap 
tipus de maltractament a cap animal (ni salvatge ni domèstic). I més, quan l’activitat del circ va derivant 
cada dia més a espectacles de caire més artístic en detriment d’espectacles més tradicionals.   
 
La Sra. Rivadulla vol incidir en el fet que no s’està aprovant una ordenança d’animals de companyia 
sinó d’animals en  general (amb les úniques excepcions que ja ha esmentat en la seva intervenció 
anterior). Agraeix l’esforç del grup socialista que ha acabat donant la seva conformitat al text tal com 
està redactat. Creu que ha pagat la pena que s’hagi dedicat el temps necessari per fer possible el  
procés de maduració i de diàleg que té com a fruit el consens al qual s’ha arribat. Hauria volgut 
comptar també amb el suport del grup popular, ja que l’ordenança és molt completa i regula d’una 
forma molt delicada els drets dels animals i el seu benestar. Creu que ens podem sentir orgullosos de 
ser una de les dos ciutats de Catalunya (juntament amb Barcelona) que han incorporat a la seva 
normativa la prohibició relativa als animals salvatges i al circ. Som a l’avantguarda de la sensibilitat en 
relació amb uns animals que no han nascut per estar en un circ. Està d’acord amb el Sr. Sàez que 
aquest mandat ha estat especialment important en matèria normativa i comenta que en els propers 
plens seran sotmeses a la consideració de la corporació l’Ordenança de neteja i residus i la de defensa 
del patrimoni natural.  
 
La Sra. López reitera que el circ i l’espectacle d’animals al circ és una tradició si no mil·lenària del 
moltíssim anys. Creu que no es pot comparar tradicions també molt antigues que tothom rebutja (com 
s’ha dit de l’exhibició de persones amb deformacions). Els animals únicament demostren les seves 
destreses en el marc d’un espectacle. Compara aquestes actuacions amb les que tenen lloc en els 
zoos amb els dofins. Allò realment important en la protecció dels animals és garantir-los unes bones 
condicions de vida. Creu absolutament contradictori que l’ordenança permeti tenir en un domicili 
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particular animals salvatges o exòtics i que, per contra, un circ no pugui tenir aquests animals 
salvatges, tot i que el circ pugui ser sotmès a uns estrictes controls. Creu que aquesta prohibició pot 
perjudicar moltes famílies que viuen de l’espectacle del circ. Vol que quedi molt clar que el seu grup 
considera que allò més correcte és regular les mesures per garantir les millors condicions de vida dels 
 animals, ja sigui en un circ o en qualsevol altre lloc.   
 
El Sr. alcalde considera que en aquesta ordenança és fa palesa la sensibilitat social que es manifesta 
en el tracte als animals. És una mostra més de la maduresa d’una societat com la nostra.  
 
 
S’aprova l’ordenança amb 23 vots a favor dels grups del PSC, CiU, ERC-EV i ICV-EA i 4 abstencions 
del grup del PP.  
 
 
Punt número 50. Moció conjunta en què es demana la creació de sistemes d’abonaments per 
als usuaris de les línies d’alta velocitat i acord relatiu al sistema de rodalies ferroviàries 
 
El Sr. Pané agreix a tots els grups que subscriuen aquesta moció la seva delicadesa i haver enriquit la 
moció que inicialment havia proposat el seu grup. Creu que es fa una molt bona feina aprovant 
aquesta moció.  
 
El text de la moció conjunta s’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt número 51. Moció conjunta relativa a les actuacions sobre les tanques de seguretat de la 
xarxa viària i sobre la senyalització de les rutes ciclistes a la ciutat. Petició a la Generalitat 
d’actuacions 
 
El Sr. Gavín creu que la moció s’explica per si mateixa, però com a grup inicialment proponent, vol 
destacar els seus trets fonamentals. És sabut que aquesta qüestió genera, des de fa uns anys, un 
debat en el món del ciclisme i del motociclisme. Com a conseqüència de l’augment del nombre de 
vehicles en general i també del nombre de ciclistes i motociclistes, es produeix un  major nombre 
d’accidents, alguns d’ells de gravetat que han causat fins i tot la pèrdua de la vida d’alguns d’aquests 
afeccionats. Arran d’aquest debat es produeix la recerca de mesures per evitar que aquest tipus de 
tanques (particularment les tanques habituals de les vores de les carreteres i camins) tinguin unes 
característiques  tan perilloses. Ens copsen els accidents que passen molt a prop nostre. El fet que 
s’hagi tornat a plantejar aquest debat és com a conseqüència que els joves de la partida de Vallcalent 
hagin tingut la iniciativa d’empènyer per què es prenguin  aquest tipus d’accions, i que no tornin a 
passar casos com el que recentment ha succeït. Comenta que al Parlament de Catalunya hi ha 
pendent de votació una resolució sobre aquesta matèria. Hi ha tres o quatre solucions tècniques 
possibles per millorar aquestes tanques de seguretat. Diu també que quan el seu grup va presentar 
aquesta proposta ja estava consensuada amb els clubs motociclistes, amb els joves de Vallcalent i 
amb els clubs ciclistes de la ciutat. En aquesta fase de debat es va incorporar el punt referent a la 
senyalització de les rutes dels camins de l’horta, ja que aquests són ruta habitual de ciclistes i 
motociclistes. Manifesta la seva satisfacció per la unanimitat en la presentació de la moció.  
 
El Sr Pané diu que la moció és més que oportuna i a més necessària. Sobre el segon punt de la moció 
comenta que el 21 de desembre de l’any passat es va fer una reunió amb el Servei Català de Trànsit i 
l’Associació Mútua Motera, i la Generalitat es va comprometre a treure immediatament les tanques 
amb sirga, que són perillossíssimes; progressivament s’aniran substituint les de bionda o 
complementant-les amb una tercera bionda que impedeixi que facin l’efecte guillotina. S’està avançant 
en aquest tema i és important que això sigui conegut.  
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El Sr. Alonso diu que el grup del PSC es suma a la moció perquè, malgrat que és un tema bàsicament 
de carreteres interurbanes, al nostre terme tenim alguns metres de tanques de bionda que seran 
protegides. Complementa la informació facilitada pel Sr. Pané i comenta que el Ministeri de Foment ja 
ha començat a fer actuacions a Lleida en les carreteres que són de la seva titularitat (n’esmenta algun 
exemple). També diu que la Generalitat ha destinat partides en el pressupost d’aquest any per a 
aquest tema. Aquesta qüestió genera inquietud en el col·lectiu de motoristes i nosaltres ens hi sumem 
en allò que és competència municipal.  
 
La moció s’aprova per unanimitat.  
 
Precs i preguntes 
 
La Sra. Alòs diu que d’acord amb l’article 60 de la Llei d’urbanisme, el programa d’actuació urbanística 
municipal és l’expressió de les polítiques municipals de sòl i d’habitatge. El PAUM ha d’avaluar i 
atendre aquestes necessitats. Amb aquest objectiu, el Ple, en la sessió de maig del 2004 va adoptar 
l’acord d’iniciar els treballs de redacció i es va demanar per a aquest efecte una subvenció a la 
Generalitat. Malgrat que el Pla general vigent ni altera, ni substitueix,  ni és substituït pel PAUM, sí que 
aquest és considerat per la Llei d’urbanisme com una eina de perfeccionament. El PAUM pot concretar 
i distribuir la reserva de sòl per a habitatges de protecció pública en els sectors no desenvolupats en el 
PGL i preveure les reserves mínimes en les futures modificacions.  
Com sigui que durant l’any 2006 i l’actual hi ha hagut passat de forma contínua modificacions del PGL 
per augmentar densitats d’habitatges, pregunta: Quin és el motiu pel qual encara no sabem en quin 
estat està el PAUM i per a quan està prevista la seva aprovació?. 
 
La Sra. Camps diu que el PAUM està en fase de debat intern. En aquests moments hi ha un projecte 
de llei d’habitatge que s’està debatent al Parlament,  que afectarà molt a tot el planejament municipal i, 
per tant, tot el que es despengi d’aquesta normativa afectarà també al PAUM. Estem, doncs, en fase 
de debat intern i en espera de les resolucions de la nova Llei d’habitatge per incorporar-les a les 
prescripcions del PAUM.  
 
La Sra. Alòs creu que cal tenir en consideració que el PAUM és una eina molt important, perquè 
manté criteris de transparència en les regles de joc de l’actuació urbanística. Si estem en una fase de 
debat intern estem en la fase número quatre i encara quedaran quatre fases més fins el final. Si l’acord 
de redacció es va adoptar el 2004, cal recordar que ja som a l’any 2007 i que queden pocs plens per 
acabar aquest mandat. Demana celeritat, ja que l’aprovació del PAUM és urgent i creu que s’està 
endarrerint innecessàriament. 
 
La Sra. Camps diu que el PAUM no endarrereix res, ja que el nou Reglament de la Llei d’urbanisme 
ens dóna tots els instruments que permet el  mateix  PAUM per poder actualitzar el planejament vigent. 
El PAUM no suposa una revisió del planejament, sinó una actualització i una adequació a les 
normatives que han entrat en vigor des de l’aprovació del PGL fins ara (com la Llei d’urbanisme o la 
futura Llei d’habitatge). Tots els instruments que permeten agilitar el planejament els estem duent a 
terme i aplicant d’acord amb el Reglament de la Llei d’urbanisme, amb tota la transparència possible, 
amb una aprovació inicial i provisional per aquest Ple, la informació pública i la conformitat de la 
Comissió Territorial d’Urbanisme. El Sr. Gavín ha manifestat l’acord que totes les administracions 
públiques impulsem l’habitatge públic i l’habitatge protegit. Diu que tots aquests increments de densitat, 
que normalment no tenen el suport del grup de CiU, permeten incrementar l’habitatge protegit. 
Aquestes modificacions són figures transparents, amb la informació pública i l’aprovació de la 
Generalitat i ens han  permès incrementar densitats en molts sectors amb l’única finalitat de dedicar-la 
a incrementar els habitatges protegits de règim general. No hi ha cap paralització, s’està adequant el 
planejament per fer més habitatge protegit que mai i creu que amb això el grup de CiU hauria d’estar 
d’acord.  
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El Sr. Gavín diu que ha estat citat per la Sra. Camps i per això vol intervenir, per al·lusions. El Sr. 
alcalde diu que l’al·lusió és un concepte diferent a la cita. El Sr. Gavín diu que s’ha fet referència al 
grup de CiU dient que CiU  s’oposa als canvis de densitat per afavorir la construcció d’habitatge social i 
en aquest mateix Ple (com en molts altres) han votat a favor dels canvis de densitat per fer habitatges 
de protecció oficial. Manifesta la seva queixa perquè es digui una cosa que no és veritat. La Sra. 
Camps diu al Sr. Gavín que repassi les actes dels plens i de les comissions i comprovarà que el grup 
de CiU sempre s’ha abstingut en els canvis de densitat a excepció del dia d’avui.  
 
El Sr. alcalde demana que en els plens que resten d’aquest mandat es respectin els acords adoptats 
en la Junta de Portaveus i que s’ajustin els debats a allò que s’anuncia: una moció, una pregunta o un 
prec.  
 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


